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Svar på spørgsmål fra Betina Kastbjerg (DD) stillet den 21. februar 2024.  

Spørgsmål nr. 112: 

”Vil ministeren kommentere artiklen »Kommunernes Microsoft-udgifter er eksploderet: »Vi 
har ikke andet valg««, bragt på www.version2.dk, den 19. februar 2024, herunder om de sti-
gende udgifter påvirker kommunernes prioritering af IT-systemer?” 

Svar: 

Jeg mener, at det grundlæggende er problematisk, hvis kommuner eller andre myndigheder 
er afhængige af én leverandør. Det gælder naturligvis også på it-området. Monopoler eller 
monopollignende situationer har det med at presse priserne opad, og der er kun skattebor-
gerne til at betale. Det er jeg som liberal digitaliseringsminister naturligvis imod. 

Men den konkrete problemstilling er meget kompliceret. Derfor vil regeringens ekspert-
gruppe om tech-giganter senere på året komme med anbefalinger i forhold til tech-giganter-
nes betydning for den digitale infrastruktur. Jeg ser meget frem til at modtage anbefalinger, 
så vi kan blive klogere på, hvordan vi bedst løser problemet. 

Med venlig hilsen  

Marie Bjerre 
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